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§ 37 SOCN 2023-00097, KFKS-00826 

Remiss – Medborgarförslag ”Krisrutin Emma” 
Remiss från kommunstyrelsen 

Beslut 
Socialnämnden överlämnar synpunkter över medborgarförslaget om ”Krisrutin Emma” i 
enlighet med tjänsteskrivelse daterad den 13 mars 2023. 

Ärendet 
I medborgarförslag som inkom den 17 september 2022 föreslås att Nacka kommun ska 
implementera ”Krisrutin Emma” för att säkerställa uppsökande krisstöd till anhöriga efter 
suicid.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott, KSAU, remitterade medborgarförslaget till socialnämnden, 
den 14 februari 2023, § 21, med motiveringen att ärendet återremitteras till socialnämnden 
för yttrande om förslaget är en metod som kan stärka Nackas arbete och rutiner efter 
inträffat suicid. 

Delar av ”Krisrutin Emma” ingår i arbetet som bedrivs inom den sociala omsorgsprocessen. 
Socialnämnden ansvarar enligt socialtjänstlagen för att göra individuella bedömningar utifrån 
den enskildes behov samt att samverka med andra huvudmän. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från omsorgsenheten, 2023-03-13 
Bilaga 1. Medborgarförslag ”Krisrutin Emma” - maskad 
Bilaga 2. Tjskr Medborgarförslag ”Krisrutin Emma” KFKS 2022-00826 
Bilaga 3. Protokollsutdrag, KSAU 2023-02-14, § 21 

Beslutsgång 
Socialnämnden beslutade i enlighet med barn- och familjeenhetens förslag till beslut. 

Protokollsanteckningar 
 

Filip Wiljander för Moderaterna och Martin Hedman för Centerpartiet lät 
gemensamt anteckna följande:  
Suicid är ett brett folkhälsoproblem som drabbar alldeles för många. Det måste förstås 
förhindras innan suiciden äger rum. Men om det väl har skett är det viktigt att det offentliga 
ser till att det finns stöd och hjälp till efterlevande nära och kära. Delar av oppositionen 
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sökte förtydligande kring hur kommunen arbetar vid suicid. För socialnämndens del är det 
tydligt att det finns ett gediget arbete kring detta. Om detta arbete ska förändras är det viktigt 
med tydligt stöd i forskningen för de förslag som man föreslår ska genomföras. Eftersom 
sådan forskning inte verkar finnas för att arbeta utifrån just Krisrutin Emma, är det rimligt 
att kommunens befintliga arbetssätt kvarstår. 

Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraterna: 
Detta är ett medborgarförslag som Socialdemokraterna ställer sig bakom. Vi anser precis 
som enligt förslaget att det är viktigt och nödvändigt att ständigt stärka samordning mellan 
kommunens insatser utifrån anhörigas behov. Det behövs övergripande planering mellan 
olika instanser. Detta förslag pekar i en riktning som stärker samordningen mellan polis, 
skola och förskola, socialtjänst och vården m.fl.  Därför anser vi att det är värdefullt att titta 
närmare på och implementera ett initiativ som detta. 

Ebbe Lindström lät anteckna följande för Vänsterpartiet: 
Socialnämnden har emottagit en remiss från kommunstyrelsen avseende ett 
medborgarförslag som rör krishantering för anhöriga efter suicid. 
 
I socialnämndens remissvar framhåller nämnden att det idag finns framtagna rutiner 
avseende både förebyggande och samt stöd och insatser till efterlevande. Vidare menar 
nämnden att ”det saknas forskning om förebyggande insatser och effekter av insatser 
specifikt riktade till efterlevande efter suicid”. Utifrån detta menar man att ”det går därför 
inte att säga att metoden ”Krisrutin Emma” skulle ha bättre effekt än andra metoder när det 
gäller uppsökande krisstöd till efterlevande”. Nämnden menar att man idag använder delar 
av de förslag som finns i ”Emma”. 
 
Från Vänsterpartiet menar vi att även om soc. nämnden har etablerade vissa rutiner för bl.a. 
krisstöd till efterlevande vid suicid så visar nämndens svar att det saknas ett 
kommunövergripande perspektiv på hur stödet till efterlevande vid suicid skall utformas. 
Visserligen ligger detta inte inom soc. nämndens ansvar men - enl. vår uppfattning – åligger 
det socialnämnden att pröva medborgarinitiativet i alla dess delar för att se på vilket sätt det 
går att stärka samordningen av alla de aktörer som benämns i initiativet, för att kunna ge det 
bästa stöd som är möjligt till efterlevande barn och vuxna vid ett suicid. 
- - - - -  

 


